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Úvodní slovo starosty 

Vážení spoluobčané, 
milí čtenáři, 
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snad jste nepodlehli „zákeřným“ virům            
a hektičnosti adventního času při přípravě na
nadcházející vánoční svátky a jste připraveni
se pročíst dalším číslem obecního
čtvrtletníku Osečan. Blíží se závěr roku, kdy
se setkáváte s řadou přátel, příbuzných                    
a užíváte ty vzácné chvilky klidu a pohody.                
K Vánocům zcela jistě patří kromě nádherné
výzdoby, výborného maminčina či babiččina
cukroví, krásných dárků, dětských úsměvů               
i bilancování a očekávání. Snad kromě řešení
vlastních a jistě náročných záležitostí
naleznete v sobě trochu sil na seznámení                
se s hodnocením a plány obce Velký Osek
představovaných v tomto čísle Osečanu.

Především děkuji všem lidem, kteří podporují
a spolupracují se mnou a s dalšími kolegy              
z vedení obce či obecního úřadu nebo                    
z technických služeb. Díky společnému úsilí
se obci podařilo v tomto roce zrealizovat
několik velmi prospěšných projektů,                                  
za všechny snad lze uvést dokončení
výstavby a uvedení do provozu nového
pavilonu mateřské školky pro 25 dětí (cca               
42 mil.   Kč   s   dotací cca 30 mil. Kč                              
od IROP),  rekonstrukce  hasičské     zbrojnice 

(cca 22 mil. Kč s dotací 4,5 mil. Kč od
Ministerstva vnitra a 3 mil. Kč od
Středočeského kraje), pořízení 5 ks užitko-
vých elektromobilů (za cca 2 mil. Kč s dotací
cca 0,8 mil. Kč od SFŽP), demolice vodojemu
(cca 0,5 mil. Kč) aj. Samozřejmě, že plánů na
investice a další aktivity má obec mnoho, jen
obecní rozpočet má určité, omezené
možnosti, co vše lze financovat. Postupně              
se však daří investovat do pořízení nebo do
obnovy majetku, který může využívat či s jeho
pomocí žít ve  Velkém  Oseku každý obyvatel. 

Věřím, že efektivní hospodaření obce                           
se stávajícím či nově pořízeným majetkem                
a předpokládané příjmy zejm. z podílu daní od
státu či z dotací pomohou v příštích letech
realizovat kromě standardních činností (např.
provoz kanalizace a vodovodu, údržba
veřejných prostranství, správa základní                      
a mateřské školy aj.), další tolik potřebné
záměry a priority, např. revitalizace
minerálního pramene, rekonstrukce
Dělnického domu, rekonstrukce chodníků na
ulici Palackého a Prokopa Holého, oprava
ulice Kpt. Jaroše, přestavba Domu                                  
s pečovatelskou službou    č. p.  558.

I v tomto roce obec vyzdobila na prostranství
před Dělnickým domem a obecního úřadu
vánoční stromky, vyzdobila ulice slavnostním
vánočním osvětlením, snad přispějí k pří-
jemné adventní atmosféře, vyvolají pocity
sounáležitosti a lidství, které jsou tomuto
svátečnímu období vlastní. Vždyť zrození
Ježíše Krista není jen dobou oslav křesťanů,
ale i dobou slunovratu a všeobecného těšení
se na „nové, nepoznané, tajemné“. 

Přeji Vám spolu s kolegyněmi a kolegy             
z rady obce, zastupitelstva obce, jeho
výborů, obecního úřadu a technických
služeb pevné zdraví, spoustu pěkných
zážitků, mnoho rodinné pohody a těším                 
se  s  Vámi  na následující  rok  2025.

Mgr. Pavel Drahovzal
                                                    starosta obce Velký

Osek

Nová hasičárna

ZPRÁVY Z RADNICE ANEB CO JE NOVÉHO V OBCI

A) Zastupitelstvo obce

Zasedání zastupitelstva se konají vždy na
obecním úřadě obce Velký Osek a jsou
oznámena 7 dní před jejich konáním včetně
návrhu programu zasedání, a to na úřední
desce před obecním úřadem, na webových
stránkách obce www.velky-osek.cz a na
obecních vývěskách po obci. Každé zasedání
zastupitelstva je veřejné, pracovní, k jedno-
tlivým bodům programu se může vést
diskuse, kdokoliv z veřejnosti, občanů má
právo vystoupit a přednést svůj podnět                       
či postřeh, můžete se tak vyjadřovat k dění                
v obci   přímo  osobně.   Není-li  níže podrobně 

popsáno dění ze zastupitelstva obce,                         
je možné se seznámit se zápisy z jeho
zasedání na obecním úřadě nebo na webu
obce.

Zasedání zastupitelstva dne
26. 11. 2024 projednalo zejm. toto:

a) schválilo změnu č. 1 územního plánu obce   
z roku 2022, tzv. standardizaci, kdy se obsah
a formální náležitosti přizpůsobují nové
legislativě, aby došlo ke sjednocení
územních plánů v rámci celé ČR;

b) schválilo plán k provedení inventury za rok
2024 do 31. 1. 2025 a stanovilo k jeho
naplnění 6-člennou komisi do 31. 1. 2025;

c) souhlasilo s odkupem části pozemku 572/1
v k.ú. a obci Velký Osek o velikosti 336 m2 za
účelem přeložky cesty k požární nádrži ve
čtvrti Šanghaj (ulice Za Drahou), přičemž na
kupní cenu 235 200 Kč poskytne prostředky
investor fotovoltaické elektrárny v „hra-
deckém oblouku“;

d) nevzalo na vědomí protokol finančního
výboru z kontroly hospodaření na obecním
úřadě za rok 2024 pro nenaplnění podmínek
věcné, neutrální a nezávislé kontroly;

Garáže v nové hasičárně Sociální zázemí v nové hasičárně
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e) schválilo Ing. arch Barboru Tlučhořovou –
Šímovou do výboru životního prostředí a do
výboru územního rozvoje a dopravy a Ing.
Libora Matějku, Ph.D., DiS., do kontrolního
výboru;

f) odsouhlasilo postup přípravy a realizace
projektů obce, zejm. rekonstrukce hasičské
zbrojnice (dokončeno), rekonstrukce
chodníků Palackého a Prokopa Holého                     
(k realizaci na rok 2025), rekonstrukce
Dělnického domu (úprava projektu),
přestavba DPS č.p. 558 na bytový dům
(úprava projektu), revitalizace minerálního
pramene (k realizaci na rok 2025), demolice
starého věžového vodojemu v ulici                                  
V Zahradách (dokončeno).

g) schválilo harmonogram zasedání
zastupitelstva na rok 2025 – 21. 1. 2025, 25.
2. 2025, 29. 4. 2025, 17. 6. 2025, 16. 9. 2025,
25. 11. 2025, 16. 12. 2025.

Zasedání zastupitelstva dne 
10. 12. 2024 projednalo zejm. toto:

a) schválilo zvýšení poplatku za odpady pro
rok 2025 z 900 Kč/občan na 1 000 Kč/občan
z důvodu zvyšujících se nákladů na služby             
v odpadovém hospodářství za svoz a využití
směsných nebo tříděných komunálních
odpadů; náklad pro rok 2025 je předvídán ve
výši cca 5,6 mil. Kč, na poplatku za odpady
od cca 2 700 občanů je vybráno cca 2,5 – 2,7
mil. Kč, dalším příjmem má být příspěvek od
společnosti EKO-KOM za třídění odpadů ve
výši cca 0,8 mil. Kč; rozdíl mezi náklady              
a příjmy ve výši cca 2,1 mil. Kč pro rok 2025
bude obec krýt ze svého rozpočtu na rok
2025 (doplatek na občana cca 770 Kč);
splatnost poplatku je do 31. 3. 2025 osobně
na obecním úřadě nebo bezhotovostně na
účet obce č. 196471057/0800;

b) schválilo pro rok 2025 navýšení
jednosložkového vodného (za odběr pitné
vody) z 43,23 Kč/m3 bez 12% DPH na 53,98
Kč/m bez 12% DPH) a jednosložkového
stočného (za vypouštění odpadní vody)                
z   79,16    Kč/m   bez   12%    DPH    na     82,46
Kč/m  bez 12% DPH; náklad pro rok 2025 na
provozování kanalizace je předvídán cca               
7 mil. Kč na provoz vodovodu cca 4,5 mil. Kč,
přičemž navýšení je vyvoláno zejm.
zvyšujícími se cenami služeb za nákup pitné
vody z průmyslové zóny Kolín – Ovčáry nebo
za čištění odpadních vod na ČOV Kolín,                
a rovněž povinností od poskytovatele dotací
SFŽP na výstavbu vodovodu a kanalizace
(celkem cca 100 mil. Kč) vytvářet rezervu na
obnovu vodohospodářské infrastruktury,
jinak by byla obci udělena sankce                
za nedodržení podmínek dotace; v součtu
bude vodné a stočné s 12% DPH ve výši
152,81 Kč/m  ;

c) schválilo rozpočet obce na rok 2025 viz
níže a rozpočtový výhled na roky 2025 –
2027;
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B) Rada obce

Rada obce na zasedáních po 2 – 3 týdnech
vykonává usnesení a priority schválené
zastupitelstvem, řeší aktuální investiční
aktivity - příprava a realizace projektů (např.
rekonstrukce hasičárny, demolice věžového
vodojemu, rekonstrukce ulic Kpt. Jaroše,
opravu chodníku v ulici Prokopa Holého                  
a Palackého aj.) a provozní záležitosti (např.
nakládání s odpady, provozování technického
dvora, kanalizace, vodovod, veřejné osvětlení,
fungování obecní policie aj.). Zápisy ze
zasedání rady jsou průběžně uveřejňovány na
webu obce nebo mohou zpřístupněny            
na obecním úřadě.

Starý vodojem před demolici Starý vodojem po demolici

Na zasedání dne 9. 9. 2024 rada zejm.:
a) řešila připomínky k novým jízdním řádům
autobusů od ledna 2025, aby děti ze školy
mohly stihnout oběd a následně autobus;

b) projednala návrh Středočeského kraje          
na 60% navýšení příspěvku na nadstandardní
dopravní obslužnost (rychlíkové spoje z/na
Ústí nad Labem) pro rok 2025 (cca 300 tis.
Kč);

c) podpořila projekt Římskokatolické církve –
farnost Kolín na opravu jediné kulturní
památky Sousoší kalvárie u kostela částkou
30 tis. Kč pro rok 2024;

Na zasedání dne 23.9. 2024 rada zejm.:

a) vzala na vědomí, že se obci podařilo
přesunut recyklační linku při chystané
modernizaci tratě Kanín – Chlumec nad
Cidlinou mimo obec Velký Osek, která by
měla začít na přelomu roku 2025/2026,
stavba by měla trvat až 4 roky;

b) radní podpořili poptat dodavatele                       
na novoroční ohňostroj 1. 1. 2025;

c) souhlasila s poskytnutím 50 tis. Kč pro
obec Kobylá nad Vidnávkou na překlenutí
tíživé situace, jež je důsledkem povodní                   
v polovině září 2024;

d) projednala zprávu k 10-letému projektu
EPC hodnotící energeticky úsporná opatření
z roku 2017, např. výměna veřejného
osvětlení, dle které dochází za rok 2023                    
k úsporám cca 1 mil. Kč oproti referenčnímu
roku 2015, byla tak naplněna efektivita                     
a garance projektu;

e) projednala průběh šetření pojišťovny
havárie na střeše střední budovy MŠ, kam
začalo zatékat počátkem září 2024;
 

Na zasedání dne 10.10. 2024 rada zejm.:

a) souhlasila s pořízením mobiliáře do rekon-
struované hasičské zbrojnice do hodnoty 450
tis. Kč. bez DPH;

b) nepodpořila přidělování čísel evidenčních   
v zahrádkářské kolonii Osada Labe, není
důvod   umožnit   zřizování   trvalého    pobytu

jde o záplavovou zónu 100-leté vody;
alternativou pro označení rekreačních
objektů je možné přidělit tzv. registrační
číslo;

c) odsouhlasila uzavření smluv s Povodím
Labe, s.p., a spol REWIX Elektro investující
fotovoltaickou elektrárnu v „hradeckém
oblouku“ ohledně nájmu a služebnosti               
k cestě a mostku k požární nádrži v ulici               
Za Drahou;

d) schválila finanční příspěvek ve výši cca              
20 tis. Kč na pořízení pomůcek pro žáky 1. tříd
MZŠ;

e) pozitivně hodnotila činnost pracovníků
obce na zajištění provozu v době přívalových
dešťů a povodní v polovině září 2024;
 

Na zasedání dne 21.10.2024 rada zejm.:

a) schválila výběr dodavatele společnost
SWIETELSKY stavební s.r.o. pro rekonstrukci
chodníků, včetně parkovacích pásů               
a veřejného osvětlení Palackého a Prokopa
Holého za cenu cca 17 mil. Kč bez DPH; 



průběh řízení bude ještě ověřovat
poskytovatel dotace cca 13 mil. Kč z IROP;

Na zasedání dne 23.10.2024 rada zejm.

a) vybrala dodavatele společnost POLANSKY
GROUP a.s. pro demolici starého věžového
vodojemu v ulici V Zahradách za cenu cca
440 tis. Kč bez DPH, realizace v listopadu
2024;

b) souhlasila s nabídkou na realizaci
novoročního ohňostroje 1.1.2025 v délce min.
7 minut od společnosti A-PYRO Ohňostroje
s.r.o. za cenu 50 tis. Kč bez DPH;

c) schválila účetní závěrky příspěvkových
organizací MŠ a MZŠ za 3. čtvrtletí roku
2024;

d) souhlasila s možností hradit z rozpočtu
obce penzijní připojištění zaměstnancům
obce v pracovním poměru ve výši 400
Kč/měsíčně;

e) schválila uzavření smlouvy o věcném
břemenu pro ČEZ Distribuce a.s. za účelem
pokládky kabelu nízkého napětí v ulici
Přemyslova a U Máčidla za úhradu 200 tis. Kč
bez DPH;

f) souhlasila s uzavřením dodatku ke smlouvě
se SFŽP na užitková elektrovozidla ve výši
540 tis. Kč;

Na zasedání dne 11.11.2024 rada zejm.:

a) vzala na vědomí průběh dílčí krajský audit,
který shledal nedostatky napravitelné                   
do konce roku 2024;

b) radní projednali další možnosti v projektu
rekonstrukce Dělnického domu, ve výhledu         
je nový projektant;

c) radní projednali přípravu rozpočtu na rok
2024, zejm. se shodli na výši provozního
příspěvku pro MŠ ve výši 2,5 mil. Kč a pro
MZŠ 4,5 mil. Kč;

d) radní nepodporují záměr společnosti
ORLEN na rozšíření areálu PARAMO Kolín,
který je v řešení města Kolín

e) radní se shodli na realizaci změny
dopravního značení u železničního přejezdu
na Šanghaj dle návrhu obecní policie                
a dopravní projekce od společnosti SEDOZ,
aby nedocházelo ke kolizi aut přejíždějících
železnici a krajskou silnici; 

f) radní se shodli, že je po 6 letech vhodné
opět natočit dokumentární film o projektech
a o životě v obci od listopadu 2024 a přes
kalendářní rok 2025, bude řešeno průběžně
dle shody na objektech co filmovat;
 
Na zasedání dne 25.11.2024 rada zejm.:
 
a) schválila rozpočtové opatření č. 5 dle
aktuálního vývoje plnění rozpočtu a oče-
kávaných příjmů a výdajů.
 

g) radní nesouhlasili s dopisem od Mi-
nisterstva zemědělství, že poměr odkana-
lizovaných objektů v obci dle požadavku
Evropské komise má být 100% (odchylka na
98 %), jelikož v obci je nyní 86 % a nelze již
razantně navyšovat počet odkanalizovaných
domů, z důvodů vysokých vícenáklady a krom
toho projekt odkanalizování obce v letech
2015 – 2016 s pomocí dotace SFŽP byl
dimenzován na 85% odkanalizování
současné zástavby a nové nemovitosti se
automaticky připojují na kanalizaci;

h) radní projednali zprávu o stavu
bezpečnosti a veřejného pořádku od obecní
policie a bezpečnostního odborníka; obec má
relativně nízkou zatíženost kriminální
činností, je třeba dále rozvíjet kamerový
systém a obnovovat výstroj obecní policie, do
budoucna je vhodné zajistit počet strážníků
min. 3;

i) radní řešili záměr krajské rady k úpravě
Labské cyklostezky vedoucí jak přidružený
cyklopruh přes obec podél hlavní silnice;
turistická část by se odklonila kolem Máčidla
nebo na samostatný oddělený pruh
cyklostezky vedle chodníku, je však nutná
koordinace a zohlednění faktických možností
(zejm. chodníky, vjezdy, zelený pás);

j) radní vzali na vědomí děkovný dopis od
obce Kobylá nad Vidnavkou za dar obce ve
výši 50 tis. Kč na řešení následků povodní
dne 14. 9. 2024;
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C) Rozpočet na rok 2025

Návrh rozpočtu byl zveřejněn na konci listopadu 2024 a je koncipován fakticky jako vyrovnaný
(příjmy = výdaje ve výši 88,5 mil. Kč) s pomocí čerpání rezervy naspořené z minulých let. 
Tento návrh rozpočtu obce na rok 2025 schválilo zastupitelstvo obce dne 10. 12. 2024.

Příjmy 2025

Výdaje 2025

Na příjmové stránce rozpočtu je kromě dotací na realizované projekty cca 13 mil. Kč (viz níže) základem příjem ze sdílených daní cca 50 mil. Kč,
poplatek za odpady cca 2,5, mil. Kč, vodné a stočné (v součtu cca 11,75 mil. Kč) a daň z nemovitostí ve výši cca 7 mil. Kč.
 
Schválený rozpočet na rok 2025 obsahuje na výdajové stránce řadu významnějších položek na provoz či investici:
a) provozování vodovodu 4,5 mil. Kč (ze 77 % kryto z výběru vodného);
b) provozování kanalizace 7 mil. Kč (ze 100 % kryto z výběru stočného);
c) provozní příspěvek základní školy ve výši 4,5 mil. Kč;
d) provozní příspěvek mateřské školky ve výši 2,5 mil. Kč;
e) přímá finanční podpora pro spolky v obci ve výši 700 tis. Kč, o níž bude zastupitelstvo rozhodovat pro jednotlivé spolky v 1. čtvrtletí 2025;
f) rekonstrukce chodníků s parkovacími stáními v ulici Palackého a Prokopa Holého za cca 20,5 mil. Kč, z toho dotace IROP cca 13 mil. Kč;
g) správa a údržba sportovních a dětských hřišť cca 2 mil. Kč;
h) nové veřejné osvětlení na ulici Náměstí Petra Bezruče za cca 1,2 mil. Kč;
i) revitalizace minerálního pramene na Náměstí Mistra Jana Husa za cca 2,2, mil. Kč;
j) splácení investičních úvěrů ČSOB a SFŽP na kanalizaci (2014 – 2016) a vodovod (2018 – 2020) ve výši 2,75 mil. Kč.
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